

**SUGGESTED ITINERARY FOR THE WALK IN PLAKA (a region having remnants of all times from ancient to modern Greece) will last approximately 3 hours.**

A “classical” itinerary (which of course cannot include shopping or all monuments’ visit) is the one beginning opposite the Adrian Door: entering to the region of Plaka from the street Lysicratous one passes in front of the Church Ag. Aikaterini (built in 11<sup>th</sup> century) and arrives up to the monument of Lysicrates (334 av. J.Ch.) the only now existing monument of those devoted to sponsors of theatrical representations, called “Tripodes” (the name given to Tripodon street nearby).

If you wish to eat, on this street (Tripodon 14) there’s a tavern called “Scholarxeio” with traditional Greek food (price: 15 euros per person); you can also find in the nearby Kudathinaion street several taverns of approximately the same price (f.i. Byzantino on 18, Kudathinaion street).

You could afterwards enjoy your coffee in the coffee shops in Filomoussou Square near Kudathinaion street, or if you feel “fit” there’s the option of “climbing” (by the Mnisikleous Street) to the region of Anafiotika: you will be surprised to see a Cycladic village in the heart of Athens under Acropolis (people of Anafi had built their homes exactly as in their island in the middle of 19<sup>th</sup> century): you will have up there a nice view of Athens (and of Lycabettus hill).

On 96 Adrianou Street you can see the oldest Athenian house and then go on passing in front of the “Tower of Winds” (octagonal building of the 1<sup>st</sup> Century before J.C.), the Roman Agora and finally in front of the Fethiye Tzami (built in 1458). You have arrived in front of the metro station Monastiraki, which you can take if you are tired to come back to the conference venue. Behind Monastiraki there’s also an interesting flea market...

**ITINERAIRE SUGGERE POUR UNE PROMENADE A PLAKA (région comportant des vestiges de tous temps depuis la Grèce antique à la Grèce modern) qui durera environ 3 heures.**

Il s’agit d’un itinéraire classique qui ne peut pas comprendre tous les monuments ou les achats d’artisanat. Il peut débiter en face de la porte d’Hadrien par la rue Lysicratous : on s’aperçoit à droite la petite église de Sainte Catherine (11<sup>e</sup> siècle après J.C.) et le monument de Lysicrate construit en 334 av. J.C. et le seul restant d’une pléthore de monuments semblables en honneur des sponsors des représentations théâtrales appelés « Tripodes » (d’où le nom de la rue Tripodon à droite du monument).

Au no 14 de la rue Tripodon on rencontre une taverne traditionnelle appelée « Scholarxeio » (prix par personne 15 euros) ; on peut trouver également d’autres tavernes dans la rue avoisinante Kydathinaion (par ex. Vuzantino au 18 de la rue Kudathinaion à peu près au même prix). Ensuite, on peut soit prendre un café dans un des nombreux cafés de la place Filomoussou ou si l’on aime l’exercice, tenter de monter (par la rue Mnisikleous) à Anafiotika (on est surpris de se trouver dans un village cycladique juste au bas du rocher de l’Acropole) d’où la vue sur la ville (et la colline de Lycabette) est magnifique.

On peut descendre à la rue d'Hadrien où au no 96 on voit la maison la plus vieille d' Athènes et ensuite passer par la « Tour des Vents » (monument octogonal du premier siècle av. J.C. ), l'agora romaine jusqu'au Fethiye Tzami (mosquée construite en 1458). On se trouve devant la station du métro « Monastiraki » (si l'on veut retourner au lieu de la conférence) ou jeter un coup d'œil au marché aux puces juste derrière.



